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PROTOKÓŁ Nr 1/10 

ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej, 

Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej, 

Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 27 grudnia 2010 roku. 
  

Posiedzenie odbyło się w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy Bielsk Podlaski, przy 
ul. Mickiewicza 46, w godz. 10.00 – 13.20. 

W posiedzeniu wzięli udział wszyscy członkowie: 

• Komisji Rewizyjnej  

− OLSZEWSKI STANISŁAW – Przewodniczący 

− NIKOŁAJUK MIKOŁAJ – członek Komisji 

− PAC BARBARA – członek Komisji 

− RUTA JAROSŁAW – członek Komisji 

• Komisji Bud żetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

- WYSZKOWSKI ANATOLI – Przewodniczący 

- BOROWSKI ANDRZEJ – członek Komisji 

- ŁOZOWIK PAWEŁ – członek Komisji 

- PAWLUCZUK JAN – członek Komisji 

- TYNIEWICKI ANDRZEJ – członek Komisji 

• Komisji O światy i Spraw Społecznych 

- CHILKIEWICZ JERZY – Przewodniczący 

- CAR MIKOŁAJ – członek Komisji 

- KORSZAK MARIUSZ – członek Komisji 

- MATEUSZUK MIECZYSŁAW – członek Komisji 

- SIEMIENIUK SŁAWOMIR – członek Komisji 

 

Ponadto w posiedzeniu wzięli udział: 

1. RAISA RAJECKA – Wójt Gminy 

2. ANATOL FILIPIUK – Zastępca Wójta Gminy 

3. NADZIEJA SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy 
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4. WALENTY GAŁUSZEWSKI – Przewodniczący Rady Gminy 

5. JAN MORDAŃ – Przewodniczący Towarzystwa HAJ w Haćkach 

Lista obecności stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Posiedzenie otworzył WALENTY GAŁUSZEWSKI – Przewodniczący Rady 
Gminy. Powitał wszystkich obecnych. Wyjaśnił, że pierwsze posiedzenie Komisji 
zostało zwołane zgodnie ze statutem Gminy, który przewiduje możliwość odbywania 
posiedzeń oddzielnie lub posiedzeń wspólnych. Poinformował, że w poprzedniej 
kadencji radni pracowali w obu formach, najpierw każda komisja zbierała się 
oddzielnie, potem praktyką stały się wspólne posiedzenia komisji, co ułatwiło pracę, 
bowiem wszystkie komisje opiniują te same materiały będące przedmiotem obrad 
sesji. Zatem rozstrzygnięcia w poszczególnych sprawach mogą zapadać na 
wspólnych posiedzeniach. Dodatkowo Przewodniczący poinformował nowo 
wybranych radnych, że tematy wprowadzane do porządku obrad sesji, wyjaśniają na 
posiedzeniach komisji Wójt Gminy, Zastępca Wójta oraz Skarbnik Gminy. 
WALENTY GAŁUSZEWSKI zwrócił się do radnych z prośbą o podjęcie decyzji w 
sprawie formy posiedzeń komisji, zasugerował, aby wykorzystać doświadczenie z 
poprzedniej kadencji i spotykać się na wspólnych posiedzeniach i pracować razem. 
Zwrócił uwagę, że Komisja Rewizyjna będzie czasami pracować na odrębnych 
posiedzeniach, bo ta komisja ma dodatkowe obowiązki. Zaproponował głosowanie w 
tej sprawie. 

 Członkowie wszystkich Komisji jednogłośnie zdecydowali, że posiedzenia 
komisji będą odbywać się wspólne dla wszystkich komisji, do czasu, aż jakaś 
komisja zdecyduje o potrzebie organizowania odrębnych posiedzeń. 

 Dalszą część posiedzenia poprowadził PAWEŁ ŁOZOWIK – 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy. Odczytał porządek posiedzenia: 

1. Zaopiniowanie materiałów na III Sesję Rady Gminy zwołaną na dzień 29 
grudnia 2010 roku, tj.: 

a) Projekt uchwały w sprawie programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2011 rok; 

b) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2010 rok; 

c) Projekt uchwały w sprawie określenia wzoru formularza informacji w sprawie 
podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego i formularzy deklaracji na podatek od 
nieruchomości, rolny i leśny; 

d) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLV/236/10 Rady Gminy Bielsk 
Podlaski z dnia 29 października 2010 roku w sprawie określenia wysokości podatku 
od nieruchomości; 

e) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Bielsk Podlaski na 2011 rok; 

f) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Bielsk Podlaski na 2011 rok; 

g) Projekt uchwały w sprawie nieodpłatnego przyjęcia nieruchomości wchodzącej w 
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skład Zasobu Własności Rolnej Skarbu Państwa na rzecz Gminy Bielsk Podlaski; 

h) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem lokalu na okres powyżej 
5 lat; 

i) Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na 2011 rok; 

j) Projekt planu pracy Rady Gminy Bielsk Podlaski na 2011 rok; 

k) Projekt planów pracy Komisji Rady Gminy Bielsk Podlaski na 2011 rok; 

2. Sprawy bieżące. 

Do pkt 1a)  

 Wniosek Wójta Gminy Or.0717-25/10 z dnia 16 gudnia 2010 roku o 
wprowadzenie do porządku obrad najbliższej sesji Rady Gminy oraz przyjęcie 
projektu uchwały w sprawie programu współpracy Gminy Bielsk Podlaski z 
organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na 2011 rok, stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. Dodatkowo 
radni otrzymali przed posiedzeniem wniosek Wójta Gminy Or.0717-25/10 z dnia 23 
grudnia 2010 roku wraz z projektem programu współpracy (Załącznik Nr 3) 
przygotowanym w wyniku konsultacji z Przewodniczącym Towarzystwa HAJ w 
Haćkach – Panem JANEM MORDANIEM. Radny PAWEŁ ŁOZOWIK odczytał oba 
dokumenty, a następnie poprosił o pytania i uwagi. Poniżej skróty wypowiedzi 
uczestniczących w dyskusji: 

Radny MIECZYSŁAW MATEUSZUK (członek Komisji Oświaty i Spraw 
Społecznych) 

− Z przedłożonych dokumentów wynika, że istnieje obowiązek przyjęcia przez 
Radę Gminy programu współpracy z organizacjami pozarządowymi. Czy tylko 
Towarzystwo HAJ wystąpiło o współpracę i uczestniczyło w przygotowaniu 
projektu programu ? 

Wójt Gminy – RAISA RAJECKA 

− Na terenie Gminy funkcjonuje również Stowarzyszenie Ludzi Dobrej Woli 
RAJ w Rajsku, do którego został też wysłany projekt programu, ale 
organizacja ta nie zgłosiła uwag do tego dokumentu. Pani Wójt wyjaśniła 
radnym pojęcie organizacji pożytku publicznego. 

Przewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI 

− Dodał, że w Gminie funkcjonują również inne organizacje pozarządowe, 
spośród których wymienił Stowarzyszenie OJCOWIZNA w Parcewie oraz 
jednostki OSP, które mogą pochwalić się efektami swojej pracy, m.in. 
organizacją imprez kulturalnych. 

Przewodniczący Towarzystwa HAJ w Haćkach – JAN MORDAŃ 

− Wyraził nadzieję, że program współpracy zostanie uchwalony. Podziękował 
Pani Wójt za podjęcie tej współpracy już w tym roku. Zwrócił się do radnego 
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JERZEGO CHILKIEWICZA – Przewodniczącego Komisji Oświaty i Spraw 
Społecznych z propozycją zorganizowania posiedzenia tej komisji z udziałem 
przedstawicieli różnych organizacji pozarządowych (wymienił niektóre z 
nich). 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych – JERZY CHILKIEWICZ 

− Stwierdził, że nie widzi przeszkód, ale na razie jest okres świąteczny, a plan 
pracy komisji na najbliższy rok nie został jeszcze przyjęty. Zapytał też, gdzie 
takie posiedzenie miałoby się odbyć ? 

JAN MORDAŃ 

− Odwołał się do Statutu Gminy, który mówi o tym, kto organizuje posiedzenia 
komisji Rady Gminy. Dodał, że okres świąteczny sprzyja takim spotkaniom. 

Radny MIECZYS LAW MATEUSZUK (członek Komisji Oświaty i Spraw 
Społecznych 

− Wyraził chęć zapoznania się z planem pracy Towarzystwa HAJ na najbliższy 
okres, zwrócił się do JANA MORDANIA o przedłożenie go radnym, najlepiej 
na piśmie. 

JAN MORDAŃ  

− Przyznał, że na dzisiaj nie jest przygotowany w tym zakresie, ale dokument 
taki będzie gotowy po Walnym Zebraniu członków Towarzystwa, na którym 
zostanie podsumowana roczna działalność oraz przygotowany plan na 
najbliższy okres. Podał adres strony internetowej Towarzystwa HAJ, gdzie 
tego rodzaju dokumenty są publikowane. 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały wraz z załącznikiem został zaopiniowany pozytywnie bez 
poprawek. 

Do pkt 1b)  

 Wniosek Wójta Gminy Fn.3012-26/10 z 14 grudnia 2010 roku w sprawie 
zmian w budżecie gminy na 2010 rok, stanowi Załącznik Nr 4 do protokółu. 
Wniosek Fn.3012-23/10 z 21 grudnia 2010 roku o rozszerzenie zmian stanowi 
Załącznik Nr 5 do protokołu. Propozycje zmian zawarte we wniosku omówiła 
Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA. 

Poniżej skróty wypowiedzi uczestniczących w dyskusji na przedstawiony temat: 

Radny ANDRZEJ BOROWSKI (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) 

− Zapytał o wysokość dofinansowania pobytu 1 dziecka w Niepublicznym 
Przedszkolu Nr 1 w Bielsku Podlaskim. 

Wójt Gminy – RAISA RAJECKA 

− Podała kwotę dofinansowania, która wynosi ok. 415 zł na 1 dziecko. Wykaz 
wszystkich dzieci zamieszkałych na terenie gminy uczęszczających do tego 
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przedszkola można radnym udostępnić. Dodała, że nie ma możliwości 
odstąpienia od przekazywania dotacji na rzecz Gminy Miejskiej Bielsk 
Podlaski, na terenie której znajduje się przedszkole. 

Radny MIECZYSŁAW MATEUSZUK (członek Komisji Oświaty i Spraw 
Społecznych) 

− Czy jest jakiś limit wydatków na dzieci ? 

Wójt Gminy - RAISA RAJECKA 

− Wyjaśniła obowiązujące przepisy w tej sprawie (ustawa o systemie oświaty). 
Wynika z nich, że jeśli na terenie gminy nie funkcjonuje niepubliczne 
przedszkole, wówczas gmina pokrywa miesięcznie 75%  kosztów. Na 
podstawie zawartego z Gminą Miejską porozumienia wystawiana jest nota 
księgowa. Aktualnie pracujemy nad ustaleniem, czy gmina ma obowiązek 
zwrotu kosztów za pobyt dzieci sześcioletnich, które mogą uczęszczać do 
oddziałów "0" w szkołach podstawowych funkcjonujących w gminie, bo takie 
warunki nasza gmina zapewnia. Pani Wójt podkreśliła, że rodzice dzieci 
uczęszczających do Niepublicznego przedszkola są bardzo zadowoleni z 
poziomu sprawowanej tam opieki. 

Radny MIKOŁAJ CAR (członek Komisji Oświaty i Spraw Społecznych ) 

− Stwierdził, że jest to korzystne dla rodziców, którzy pracują w Bielsku. 
Zwrócił uwagę na fakt, że Urząd Gminy ma swoją siedzibę na terenie miasta, 
podczas gdy lepiej byłoby dla Wójta, żeby wszystko było w gminie. 

Wójt Gminy - RAISA RAJECKA 

− Stwierdziła, że Gmina Bielsk otacza miasto z każdej strony, a to, że Urząd 
Gminy funkcjonuje w mieście jest korzystne dla mieszkanców, bowiem 
wszystkie urzędy administracji są w jednym miejscu, a to zdecydowanie 
ułatwia załatwianie spraw. Dodała, że dzięki temu, że Gmina weszła do małego 
ruchu przygranicznego, skorzystało na tym miasto.  

Radny PAWEŁ ŁOZOWIK (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) 

− Potwierdził, że takie usytuowanie ma więcej plusów, niż minusów. 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2010 rok zaopiniowano 
pozytywnie bez poprawek. 

Do pkt 1c) 

 Wniosek Fn.3012-28/10 z 16 grudnia 2010 roku w sprawie okreslenia wzorów 
formularzy: informacji w sprawie podatku od nieruchomości, deklaracji na podatek 
od nieruchomości, deklaracji na podatek rolny i deklaracji na podatek leśny stanowi 
Załącznik Nr 6 do protokołu. 

Wniosek odczytał Wiceprzewodniczący Rady Gminy PAWEŁ ŁOZOWIK. 
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Poniżej skróty wypowiedzi uczestniczących w dyskusji na przedstawiony temat: 

Wójt Gminy - RAISA RAJECKA 

− Wyjaśniła, że Rada Gminy uchwala wzory po to, by Wójt Gminy na podstawie 
zawartych w nich informacji mógł wymierzać podatek. Obowiązujące przepisy 
wymuszają modyfikację wzorów formularzy. "Informacje" są dla osób 
fizycznych, a "deklaracje" dla osób prawnych. 

Radny MIECZYSŁAW MATEUSZUK (członek Komisji Oświaty i Spraw 
Społecznych) 

− Kto może otrzymać taką informację ? 

Skarbnik Gminy NADZIEJA SOKOŁOWSKA 

− Formularze otrzymują wszyscy podatnicy – na początku wymierzania podatku 
oraz w razie potrzeby zaktualizowania danych. O obowiązku złożenia 
informacji (deklaracji) informuje Urząd Gminy. 

Żadnych pytań i uwag więcej nie zgłoszono. 

Projekt uchwały w sprawie określenia wzoru formularza informacji w sprawie 
podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego i formularzy deklaracji na podatek 
od nieruchomości, rolny i leśny zaopiniowano pozytywnie. 

Do pkt 1d) 

 Wniosek Wójta Gminy Fn.3012-27/10 z 16 grudnia 2010 roku w sprawie 
zmiany uchwały Nr XLV/236/10 Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 29 października 
2010 roku w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
stanowi Załącznik Nr 7 do protokołu.  Treść wniosku omówiła NADZIEJA 
SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy. 

Poniżej skróty wypowiedzi uczestniczących w dyskusji na przedstawiony temat: 

JAN MORDAŃ – Przewodniczący Towarzystwa HAJ w Haćkach 

− Zaproponował, że może przedstawić radnym informację o ustalaniu podatków 
(posiada również porównanie do innych samorządów). Zwrócił się 
Przewodniczącego Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej z 
ofertą przedstawienia jej przy najbliższej okazji  na posiedzeniu komisji. 

Wójt Gminy - RAISA RAJECKA 

− Przyznała, że każdy ma prawo zabrać głos, ale odnosi wrażenie, że Pan JAN 
MORDAŃ chce kreować pracę Rady Gminy. Nie ma potrzeby przedstawiania 
radnym informacji i opracowań własnych, ponieważ radni z ewentualnymi 
pytaniami zwracają się do Wójta Gminy, który stosownych informacji udziela. 
Niezbędne informacje można również uzyskać z Biuletynu Informacji 
Publicznej, do którego wszyscy mają dostęp. Zwróciła się z prośbą o 
niedezorganizowanie pracy Komisji. 

JAN MORDAŃ 
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− Przeprosił radnych oraz Panią Wójt i dodał, że jedynie korzysta ze swoich 
praw obywatelskich. Przygotowaną przez siebie informację przekazał na ręce 
Pani Wójt. 

Przewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI 

− Zaapelował o spokojne i rzeczowe przedstawianie argumentów w poruszanych 
sprawach. 

Radni nie zgłosili do projektu uchwały żadnych pytań i uwag. 

Projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr XLV/236/10 Rady Gminy Bielsk 
Podlaski z dnia 29 października 2010 roku w sprawie określenia wysokości 
stawek podatku od nieruchomości zaopiniowano pozytywnie bez poprawek. 

Do pkt. 1e) 

 Wniosek Wójta Gminy Fn.3013-5/10 z 16 grudnia 2010 roku dotyczący 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 2011-2018 stanowi 
Załącznik Nr 8 do protokołu. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy PAWEŁ ŁOZOWIK odczytał wniosek, projekt 
uchwały oraz pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku. 

Poniżej skróty wypowiedzi uczestniczących w dyskusji na przedstawiony temat: 

Wójt Gminy -  RAISA RAJECKA  

− Aby przybliżyć nowo wybranym radnym sprawy proceduralne związane z 
budżetem i finansami gminy, omówiła niektóre związane z tym zagadnienia. 
Poinformowała, że we wszystkich sprawach związanych z działalnością Rady 
Gminy i Wójta Gminy kontrolę sprawuje Podlaski Urząd Wojewódzki oraz 
Regionalna Izba Obrachunkowa. Regularnie co 2 lata przeprowadzana jest 
kontrola. Do dnia 15 listopada każdego roku Wójt Gminy przedkłada Radzie 
Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy oraz projekt budżetu na rok następny. 
Oba dokumenty opiniuje Regionalna Izba Obrachunkowa nie dopuszczając do 
niczego, co jest niezgodne z prawem. 

Radny MIECZYSŁAW MATEUSZUK (członek Komisji Oświaty i Spraw 
Społecznych 

− Czy prognoza jest powiązana z jakimis inwestycjami ? 

Skarbnik Gminy NADZIEJA SOKOŁOWSKA 

− Wyjasniła, że WPF dotyczy m.in. zadłużenia gminy, a wymagany okres 
prognozy wynosi 3 lata. Ponieważ spłata kredytu jest przewidziana do 2018 
roku, stąd nasza prognoza do terminu. Maksymalne dopuszczalne zadłużenie 
wynosi 60%. Pani Skarbnik podała aktualny stan zadłużenia Gminy. 

Radni nie zgłosili więcej pytań i uwag. 

Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bielsk 
Podlaski na lata 2011 – 2018 zaopiniowano pozytywnie bez poprawek. 
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Do pkt. 1f) 

 Wniosek Wójta Gminy Fn.3013-6/10 z 16 grudnia 2010 roku o podjęcie 
uchwały w sprawie budżetu Gminy Bielsk Podlaski na 2011 rok, stanowi Załącznik 
Nr 9 do protokołu. 

Treść wniosku oraz pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Białymstoku odczytał Wiceprzewodniczący Rady Gminy PAWEŁ ŁOZOWIK.  

Poniżej skróty wypowiedzi uczestniczących w dyskusji na przedstawiony temat: 

Wójt Gminy - RAISA RAJECKA 

− Poinformowała, że 4 lata temu obowiązywał Wieloletni Program Inwestycyjny. 
Zapadła decyzja o kontynuowaniu pracy i zamierzeń Rady Gminy poprzedniej 
kadencji. Podobna zasada została przyjęta przy konstruowaniu projektu 
budżetu na 2011 rok. Ujęte zostały te zadania, które należałoby zrealizować w 
bieżącej kadencji. Pani Wójt kolejno omówiła zadania inwestycyjne ujęte do 
realizacji w 2011 roku według załącznika Nr 3 projektu uchwały budżetowej. 
Niektóre inwestycje zostały przez Panią Wójt szerzej skomentowane: 

− Budowa kanalizacji sanitarnej we wsi Hołody (zwrócimy się do Pani Sołtys  o 
przedstawienie listy osób zainteresowanych podłączeniem do kanalizacji. Jeśli 
zainteresowanych będzie zbyt mało, realizacja inwestycji będzie pod znakiem 
zapytania), 

− Budowa drogi Pietrzykowo Wyszki – Pietrzykowo Gołąbki (są to jedyne w 
gminie miejscowości o dużej liczbie mieszkańców, które nie mają asfaltowego 
dojazdu z żadnej strony. Pani Wójt omówiła różne kategorie dródg, przybliżyła 
sposób finansowania ich budowy zwracając szczególną uwagę na drogi 
powiatowe. Wymieniła kilka przykładów budowy takich dróg przy 
współudziale finansowym gminy. Podkreśliła, że realizacja inwestycji 
drogowych powiatowych na terenie gminy bez dopłaty z naszego budżetu jest 
raczej niemożliwa. Dla mieszkanców ważne jest, aby droga była dobra bez 
względu na to, czy jest gminna, powiatowa, czy krajowa), 

− Przebudowa drogi gminnej Rajsk – Orzechowicze (w celu realizacji tej 
inwestycji był składany wniosek na tzw. "schetynówkę". Niestety nie udało się 
pozyskać dofinansowania, ponieważ wniosek uzyskał za mało punktów i 
znalazł się na 35 pozycji pod tzw. "kreską". Być może jakieś środki uwolnia się 
po przetargach. Póki co, 15 tysięcy przeznaczono na projekt dotyczący 
przebudowy przejazdu kolejowego. Jeśli będzie kolejny nabór wniosek znowu 
zostanie złożony). 

− Przebudowa dróg gminnych Woronie-Bańki-Woronie (przygotowując się do tej 
inwestycji uznaliśmy, że lepiej przewidzieć na nią większą kwotę, a potem 
zaoszczędzić, niż ująć za mało, a po przetargu, jak zabraknie – szukać 
dodatkowych pieniędzy. Dotychczasowe 2 przetargi wykazały, że koszt 
realizacji jest wyższy niż kwota przyjęta w budżecie na ten cel. Wydaje się, a 
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doświadczenie to potwierdza, że lepiej zrobić drogę za cenę wyższą, ale pod 
względem technologicznym lepszą, niż za mniejszy koszt, co powoduje, że po 
krótkim czasie jest wymagany remont, bo asfalt wykrusza się), 

− Przebudowa drogi gminnej przy Zespole Szkół w Augustowie (Jest to krótki 
odcinek drogi przy szkole, ale nieutwardzona nawierzchnia i coraz większy 
ruch powodują, że szkoła jest cały czas zakurzona, a prowadzenie zajęć  z 
uczniami na dworze jest niemożliwe), 

− Budowa drogi Knorozy – Sobótka (Inwestycja jest kosztowna, ale przed jej 
realizacją należy uporządkowac przebieg drogi), 

− Termomodernizacja Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Łubinie 
Kościelnym (Jest to w tej chwili najważniejsze zadanie dla szkoły, a będą też 
prowadzone prace nad zagospodarowaniem terenu za szkołą), 

− Przebudowa Ośrodka Kulturalno-Edukacyjnego w Haćkach (Inwestycja będzie 
realizowana ze środków programu Rozwoju Obszarów Wiejskich), 

− Przebudowa świetlicy wiejskiej i Klubu Rolnika we wsi Augustowo 
(Planowane było pozyskanie środków z Programu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich. Koszt realizacji okazał się dość  wysoki, bez budynku z przodu. 
Plan remontu zbiegł się w czasie z planem remontu cerkwi w Augustowie, 
którego inicjatorem był radny i jednocześnie sołtys wsi Pan ANATOLI 
WYSZKOWSKI. Kościoły i cerkwie mogą korzystać ze wsparcia finansowego 
z tych samych funduszy. Zgodnie z regulaminem na jedną wieś można 
pozyskać  do 500 tysięcy złotych. Część pieniędzy z tej puli Parafia już 
wykorzystała również przy pomocy Urzędu Gminy, a w tym roku chce 
pozyskać kolejne dofinansowanie. W tej sytuacji Gmina może skorzystać tylko 
z tej kwoty, która pozostanie. Brakujące pieniądze – około 300 tys. zł trzeba 
będzie gdzieś wygospodarować. Pani Wójt prosząc o dyskusję w tej sprawie 
zaproponowała, żeby w tej sytuacji realizację inwestycji rozłożyć na 2 lata. 
Poprosiła o pozytywną decyzję w tej sprawie i nie dokonywanie zmian na 
sesji, bo w dniu sesji 29 grudnia upływa termin złożenia wniosku. Nie stać nas 
na realizację tak drogiej inwestycji w ciągu jednego roku. 

ANATOLI WYSZKOWSKI – Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki 
Komunalnej i Przestrzennej 

- Stwierdził, że remontu wymagają oba bydynki, ale sytuacja finansowa zmusza 
do podjęcia innej decyzji. Zwrócił się do pozostałych radnych o przychylność 
w tej sprawie i o nie wykreslanie zadania z budżetu gminy na 2011 rok. 
Propozycja Pani Wójt o rozłożenie realizacji inwestycji na 2 lata jest do 
zaakceptowania.  

WALENTY  GAŁUSZEWSKI – Przewodniczący Rady Gminy 

- Potwierdził, że oba budynki bezwzględnie wymagają remontu. Jeśli jednak 
Parafia już skorzystała z dofinansowania w poprzednim roku, to może w 2011 
roku dofinansowanie powinno być przyznane na świetlicę. 
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Radny MIECZYSŁAW MATEUSZUK (członek Komisji Oświaty i Spraw 
Społecznych) 

- Poprosił o wyjaśnienie zasad ubiegania się o środki z Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich. 

Wójt Gminy – R AISA RAJECKA 

- Do poprzednio przekazanej informacji dodała, że Gmina nie dokłada z 
własnego budżetu do remontu cerkwi, czy kościoła na wniosek składany przez 
parafię. Rolą Rady Gminy jest tylko przyjęcie uchwały.   

Radny MIKOŁAJ CAR (członek Komisji Ośwaity i Spraw Społecznych) 

- Zwrócił uwagę na to, że w Knorydach są inwestycje rozpoczęte, ale jeszcze nie 
zakończone. 

Wójt Gminy - RAISA RAJECKA 

- Wyjaśniła, że chodzi o drogowe inwestycje Powiatu. Poinformowała, że 
zwróciła uwagę Powiatowi na ten problem, ale opóźnienie wynika z tego, że 
wiosną była trudna sytuacja. Ponadto wyjaśniła, że inwestycje powiatowe są 
finansowane z budżetu powiatu, a Gmina czasami z własnego budżetu 
przekazuje część pieniędzy na budowę drogi przebiegającej przez teren gminy. 
Pani Wójt omówiła również politykę kredytową. Podkreśliła, że bez kredytów i 
pożyczek nie da się realizować inwestycji.    

WALENTY GAŁUSZEWSKI – Przewodniczący Rady Gminy 

- Stwierdził, że należy pozyskać z Programu taką ilość środków, jaka jest 
możliwa, nawet jeśli będzie to kwota za mała. Zaproponował przychylić się do 
propozycji Pani Wójt o rozłożeniu inwestycji na 2 lata.  

W tej sprawie PAWEŁ ŁOZOWIK zarządził głosowanie. W głosowaniu 
jawnym radni jednogłośnie zaakceptowali propozycję Wójta Gminy o rozłożeniu 
na 2 lata przebudowy Świetlicy Wiejskiej i Klubu Rolnika we wsi Augustowo i 
konieczności pozyskania środków z programu Rozwoju Obszarów Wiejskich.  

Po głosowaniu Pani Wójt dodała, że  w 2011 roku planowany jest zakup komputerów 
do Urzędu Gminy oraz autobusu do dowożenia dzieci do szkół.  Dotychczas używane 
autobusy są w różnym stanie technicznym. W przypadku poważniejszej awarii trzeba 
byłoby wynajmować autobus, żeby zapewnić dowóz dzieci, a koszt takiego wynajmu 
jest wysoki.  

Radny STANISŁAW OLSZEWSKI – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

- Zapytał o szanse zakupu sprzętu ciężkiego. 

Wójt Gminy - RAISA RAJECKA 

- W budżecie gminy na 2011 rok jest ujęta kwota w wysokości 365 tys. złotych 
na zakup sprzętu ciężkiego. W ciągu roku trzeba będzie zdecydować, co jest 
najpilniejsze do zakupu, być może równarkę. 

Radny PAWEŁ ŁOZOWIK – Wiceprzewodniczący Rady Gminy 
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- Zasugerował zakup innego sprzętu, bo dróg wymagających równania jest coraz 
mniej. 

Wójt Gminy - RAISA RAJECKA 

- Nie zgodziła sie z tym twierdząc, że w dalszym ciągu jest mnóstwo dróg 
polnych, do utrzymania których równarka jest niezbędna. 

WALENTY GAŁUSZEWSKI – Przewodniczący Rady Gminy 

- W poprzedniej kadencji dużo było sugestii dotyczących wymiany sprzętu w 
Gminie. Zapropnowano, aby każdego roku kupić jeden sprzęt. Osobiście 
opowiedział się za zakupem równarki, bo można ją od razu wykorzystać. 
Potrzeby są duże, ponieważ mieszkańcy niszczą drogi czasami na własne 
życzenie. 

Radny MIKOŁAJ CAR (członek Komisji Oświaty i Spraw Społecznych) 

- Potwierdził, że czasami  drogi miękkie są niszczone kołami ciągników. Drogę 
najpierw trzeba ujeździć, bo praca przy jej wyrównywaniu idzie na marne. 
Czasami trzeba też poczekać aż nawierzchnia wyschnie. Ważne jest, aby 
naprawiając drogę znaleźć dobry materiał na nawierzchnię.  

Radny ANDRZEJ BOROWSKI (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) 

- Powiedział, że czasami brakuje zaangażowania społecznego. 

Wójt Gminy – RAISA RAJECKA 

- Nie unikniemy napraw dróg. Ciągniki są duże i niszczą nawierzchnię. Jest 
mnóstwo wsi dojeżdżających przez błoto. Przed nami trudna kadencja. 

Radny JERZY CHILKIEWICZ (Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw 
Społecznych) 

- Odniósł się do kosztów niektórych inwestycji ujętych w projekcie budżetu na 
2011 rok. Podkreślił, że zbyt kosztowna jest budowa drogi Orzechowicze – 
Rajsk. Zgłosił wątpliwości co do zasadności przebudowy Ośrodka Kulturalno-
Edukacyjnego w Haćkach. Koszt inwestycji jest wysoki i nie wiadomo, czy 
ktoś z tego będzie korzystał. Za takie pieniądze można przygotować projekt 
remontu kilku świetlic na raz. Jeśli mieszkańcy dbają o własną świetlicę, to 
można z niej długo korzystać nawet ze skromnym wyposażeniem, a w 
Haćkach świetlica została zdemolowana, dlaczego więc nagradzać wieś taką 
inwestycją. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA oraz Zastępca  ANATOL FILIPIUK 

- Wyjaśnili niektóre przepisy prawa budowlanego, w tym podali przykłady, które 
powodują, że szacowana wartość inwestycji jest wysoka, np. koszt budowy zjazdów, 
podjazdów, WC itp).  Omówili tryb zamówien publicznych, podkreślając, że Rada 
zawsze jest informowana o cenach. Pani Wójt nie zgodziła się z wypowiedzią 
radnego JERZEGO CHILKIEWICZA i stwierdziła, że w Haćkach są ludzie, którzy 
będą potrafili mądrze korzystać z wyremontowanego budynku. Poza tym większość 
świetlic nie była remontowana od co najmniej 50 lat. Jak są możliwości odnowienia, 
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to trzeba  z tego skorzystać. 

Radny ANDRZEJ BOROWSKI (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) 

- Budynek w Haćkach jest ogromny, nawet jak część okien zostanie 
zamurowana, to nie pomniejszy to kosztów remontu. Zgłosił uwagę co do 
budowy drogi Ploski – “Ptasia Osada” (przesunąć na 2014 rok), podkreślając, 
że są do zrobienia ważniejsze drogi, np. do Skrzypek i Pietrzykowa, trzeba się 
postarać, żeby je zrobić. Powiedział, że na zakup autobusu szkolnego można 
przeznaczyć więcej pieniędzy. (Pani Wójt wyraziła nadzieję, że przewidziana 
kwota będzie wystarczająca). 

Radny MARIUSZ KORSZAK (członek Komisji Oświaty i Spraw Społecznych) 

 - Jako mieszkaniec wsi Haćki potwierdził, że nowa świetlica jest dla wsi bardzo 
potrzebna. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- na prośbę radnego MIECZYSŁAWA MATEUSZUKA wyjaśniła aktualną 
sytuację związaną z budową drogi Woronie – Bańki – Woronie. Poinformowała 
o dotychczasowych przetargach oraz o planowanym ogłoszeniu nowego na 
początku 2011 roku. Wyjaśniła przebieg drogi i poinformowała, że w jednym 
roku zostaną rozpoczęte prace gminne i powiatowe. Na pytanie radnego 
MIKOŁAJA CARA dotyczące możliwości wynajęcia obkaszarki do wycinania 
krzewów z poboczy dróg i przerabiania na wióry, poinformowała, że takie 
prace były co roku zlecane dla Powiatu. Prace takie mogą też wykonywać sami 
mieszkańcy, ale nie zawsze są tym zainteresowani, nawet jeżeli powycinane 
gałęzie mogą wykorzystać na własne potrzeby.  Poinformowała też, że budżet 
na 2011 rok powinien być uchwalony zgodnie z projektem, a po nowym roku 
można wprowadzać zmiany, m.in. wykreślić drogę do “Ptasiej Osady”, a w to 
miejsce ująć drogę do Skrzypek. 

Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI – Przewodniczący Rady Gminy 

- Stwierdził, że można przygotowywać dokumentację na więcej inwestycji, a 
realizować je później w miarę możliwości finansowych.  

JAN MORDAŃ – Przewodniczący Towarzystwa HAJ w Haćkach 

- Zgłosił nieścisłości występujące w objaśnieniach do projektu budżetu 
zamieszczonego na stronie internetowej, gdzie mówi się o wysokości subwencji 
oświatowej. Skarbnik Gminy NADZIEJA SOKOŁOWSKA wyjaśniła, że   radni 
otrzymali już poprawioną wersję. Pan Mordań poinformował, że dysponuje 
porównaniem budżetu Gminy Brańsk oraz Gminy Bielsk Podlaski, które może 
udostępnić zainteresowanym radnym. 

Radni nie zgłosili więcej pytań i uwag. 

Projekt uchwały w sprawie budżetu Gminy Bielsk Podlaski na 2011 rok 
zaopiniowano pozytywnie . 
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Do pkt 1g) 

 Wniosek Wójta Gminy RGP.7220-7/10 z 17 grudnia 2010 roku w sprawie 
nieodpłatnego przejęcia nieruchomości wchodzącej w skład Zasobu Własności 
Rolnej Skarbu Państwa na rzecz Gminy Bielsk Podlaski stanowi Załącznik Nr 10 do 
protokołu.  

Wniosek omówiła RAISA RAJECKA – Wójt Gminy. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag. 

Projekt uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia nieruchomości wchodzącej 
w skład Zasobu Własności Rolnej Skarbu Państwa na rzecz Gminy Bielsk 
Podlaski zaopiniowano pozytywnie bez poprawek. 

Do pkt. 1h) 

 Pismo Wójta Gminy RGP-72243-31/10 z 17 grudnia 2010 roku w sprawie 
wycofania z porządku obrad najbliższej sesji punktu 10, przewidującego przyjęcie 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem lokalu na okres powyżej 5 lat, 
stanowi Załącznik 11 do protokołu.  

Radni zaakceptowali aktualizację proponowanego porządku sesji. 

Do pkt 1i) 

 Wniosek Wójta Gminy ALK.8170-1-1/10 z 20 grudnia 2010 roku o 
rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki  i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2011 rok, stanowi Załącznik Nr 12 do 
protokołu. Harmonogram programu przedstawiła RAISA RAJECKA – Wójt Gminy. 

Większą uwagę zwróciła na rozliczenia finansowe i zasadę “przechodzenia” nie 
wykorzystanych pieniędzy na kolejny rok. 

Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag. 

Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi ązywania 
Problemów Alkoholowych na 2011 rok zaopiniowano pozytywnie. 

Do pkt. 1j) 

Pismo Przewodniczącego Rady Gminy skierowane do radnych wraz z 
propozycją planu pracy Rady Gminy oraz Komisji Rady Gminy stanowi Załącznik 
Nr 13 do protokołu. Radni zaakceptowali plan pracy Rady Gminy oraz Komisji 
uwzględniając możliwość wprowadzania do niego dodatkowych tematów w 
zależności od potrzeb. 

Do pkt. 2) 

W sprawach różnych żadnych spraw nie zgłoszono. 

O godz. 13.20 Wiceprzewodniczący Rady Gminy PAWEŁ ŁOZOWIK zamknął 
posiedzenie. 

Protokół zakończono i podpisano. 
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Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

Przewodniczący Rady Gminy: 
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